



ប្រវត្តិរូបសង្ខេបរបស់បណ្ឌិត្យាន

កូដសំណុំរឿង ០០២

អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង

ចៅក្រមនៅអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង



និល ណុន (កម្ពុជា) គឺជាប្រធានអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងនៃ អ.វ.ត.ក។ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាប្រធានតុលាការខេត្តបាត់ដំបងនៅឆ្នាំ១៩៩៣ ហើយនៅឆ្នាំ២០០៨ លោកមានតួនាទីជាប្រធានតុលាការខេត្តសៀមរាប។ ពីឆ្នាំ១៩៩០-១៩៩៣ លោកជាសាស្ត្រាចារ្យច្បាប់នៅសាលាមធ្យមសិក្សានីតិសាស្ត្រ ហើយចាប់ពីឆ្នាំ២០០៥ លោកជាសាស្ត្រាចារ្យច្បាប់នៅសាលាភូមិន្ទចៅក្រម។ លោកបានបោះពុម្ពផ្សាយស្នាដៃមួយចំនួនទាក់ទងនឹងវិស័យព្រហ្មទណ្ឌ។ លោក និល ណុន បានទទួលបរិញ្ញាប័ត្រច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យក្រុងហូជីមិញ ប្រទេសវៀតណាម និងបានចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាលជាច្រើនទៀតទៅលើមុខវិជ្ជាសិទ្ធិមនុស្សនិងច្បាប់អន្តរជាតិ តាមរយៈវគ្គបណ្តុះបណ្តាលរបស់កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNDP) និងតាមរយៈអង្គការអន្តរជាតិដទៃទៀត។ ក្រៅពីភាសាខ្មែរ លោកចេះនិយាយភាសាវៀតណាម។



ស៊ុយ អៀ ខាត ហ្វាយត (នូវែលហ្សេឡង់) បានបញ្ចប់ការសិក្សាថ្នាក់បរិញ្ញាប័ត្រច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យអូតាហ្គូ ក្នុងឆ្នាំ១៩៦៧។ បន្ទាប់ពីបានអនុវត្តវិជ្ជាជីវៈក្នុងវិស័យឯកជនអស់រយៈពេលជាច្រើនឆ្នាំ លោកស្រីបានចាប់យកអាជីពក្នុងវិស័យតុលាការ ហើយការងារនេះបានជួយឱ្យលោកស្រីក្លាយជាស្ត្រីទី១នៅប្រទេសនូវែលហ្សេឡង់ ដែលទទួលបានការតែងតាំងដល់ថ្នាក់ខ្ពស់បំផុតនៅតុលាការកំពូល។ នៅលើឆាកអន្តរជាតិ លោកស្រីគឺជាសមាជិករបស់គណៈកម្មាធិការ អ.ស.ប ដែលត្រួតពិនិត្យទៅលើការប្រព្រឹត្តទៅនៃអនុសញ្ញា អ.ស.ប ក្នុងការលុបបំបាត់រាល់ទម្រង់នៃការរើសអើងលើស្ត្រី។ លោកស្រីបានទទួលគោរម្យងារកិត្តិយស Dame Commander of the Order of the British Empire ពីចក្រភពអង់គ្លេសក្នុងឆ្នាំ១៩៨៩ និង Principia Companion of the New Zealand Order of Merit ពីប្រទេសនូវែលហ្សេឡង់ក្នុងឆ្នាំ២០០១។



ធួ មណី (កម្ពុជា) គឺជាចៅក្រមនៅសាលាខ្លួនរណ៍តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៦។ ពីឆ្នាំ១៩៩៤ ដល់១៩៩៦ លោកបម្រើការនៅក្នុងក្រសួងយុត្តិធម៌។ លោក ធួ មណី បានទទួលសញ្ញាប័ត្រអនុបណ្ឌិតផ្នែកច្បាប់មកពីសាកលវិទ្យាល័យ ឡែបស៊ីស (Leipzig) ប្រទេសអាល្លឺម៉ង់។ លោកក៏បានចូលរួមវគ្គបណ្តុះបណ្តាលរបស់កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNDP) និងអង្គការអន្តរជាតិដទៃទៀត។ ក្រៅពីភាសាខ្មែរ លោកចេះនិយាយភាសាអាល្លឺម៉ង់។



ប្រវត្តិរបស់ខ្លួនរបស់មន្ត្រីច្បាប់ក្នុងសំណុំរឿង ០០២



ហ្សង់ ម៉ាក ឡាវីញ (បារាំង) បានបញ្ចប់ការសិក្សាថ្នាក់អនុបណ្ឌិតលើមុខវិជ្ជាច្បាប់ឯកជននិងសារការីសាធារណៈ នៅសាលាច្បាប់ ត្រៃម៉ង់ ហ្វ្រែន ទៅឆ្នាំ១៩៨៣។ នៅឆ្នាំ១៩៨៨ បន្ទាប់ពីបញ្ចប់ការសិក្សាវិជ្ជាជីវៈតុលាការ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាចៅក្រមអនុវត្តទោសនៅតុលាការជាន់ខ្ពស់នៃក្រុងអង់ហ្វ្រែរ។ នៅឆ្នាំ១៩៩៧ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាប្រធានតុលាការ (កុម្មុយ័រ) នៅសាលាខ្នងរណ៍ឧក្រិដ្ឋកម្មនៅទីក្រុង ឡ្យែរ អាត្លង់ទិក និង ម៉ូប៊ីហាន ដែលជាអង្គជំនុំជម្រះមួយនៅក្នុងសាលាខ្នងរណ៍ក្រុងវែន។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០២ លោកបានបម្រើការងារជាអនុប្រធានតុលាការជាន់ខ្ពស់នៅទីក្រុង ម៉ង់ស៍។



យ៉ា សុខន (កម្ពុជា) ជាចៅក្រមនៅតុលាការកំពូលតាំងពីឆ្នាំ២០០៩។ ពីឆ្នាំ១៩៨៩-១៩៩២ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាក្រុមបញ្ជីតុលាការក្រុងភ្នំពេញ។ ពីឆ្នាំ១៩៩២-២០០៥ លោកបានបម្រើការងារជាចៅក្រមតុលាការក្រុងភ្នំពេញ ហើយពីឆ្នាំ២០០៥-២០០៩ លោកជាចៅក្រមនៅតុលាការខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។ លោក យ៉ា សុខន ទទួលបានសញ្ញាបត្រអនុបណ្ឌិតច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យ ម៉ិចស៊ីកូ អតីតសហភាពសូវៀត នៅឆ្នាំ១៩៨៨។ លោកចបានរួមក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែមលើមុខវិជ្ជាសិទ្ធិមនុស្សនិងច្បាប់អន្តរជាតិ ដែលរៀបចំដោយកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNDP) និងអង្គការអន្តរជាតិផ្សេងៗទៀត។ ក្រៅពីភាសាខ្មែរ លោកចេះភាសារុស្ស៊ី។

ចៅក្រមបម្រុងនៅអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង



ឃូ ឧត្តរ៉ា (កម្ពុជា) បានបញ្ចប់ការសិក្សាថ្នាក់អនុបណ្ឌិតច្បាប់នៅសាកលវិទ្យាល័យជាតិកាហ្សាក់ស្តង់ នៅឆ្នាំ១៩៩៥។ លោកបានបម្រើការងារជាមន្ត្រីរាជការនៅនាយកដ្ឋានកិច្ចការព្រហ្មទណ្ឌនិងរដ្ឋប្បវេណីពីឆ្នាំ១៩៩៥-១៩៩៦ ជាប្រធានការិយាល័យសហប្រតិបត្តិការអាស៊ាននិងអន្តរជាតិពីឆ្នាំ១៩៩៦-២០០១ ជាចៅក្រមនិងជាប្រធាននាយកដ្ឋានកិច្ចការអន្តរជាតិពីឆ្នាំ២០០១-២០០២។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០២មក លោកបានបម្រើការងារជាចៅក្រមនៅតុលាការកំពូល។ លោកបានធ្វើការស្រាវជ្រាវផ្នែកច្បាប់ជាតិនិងអន្តរជាតិ និងបានចូលរួមក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលច្បាប់នៅសាលាភូមិន្ទចៅក្រម។ លោកអាចនិយាយភាសាអង់គ្លេសនិងភាសារុស្ស៊ី។



ក្លាឡេ ហ្វេន (អូទ្រីស) ទទួលបានសញ្ញាបត្របណ្ឌិតច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យទីក្រុង វីយែន។ នៅឆ្នាំ១៩៨៤ លោកស្រីត្រូវបានតែងតាំងជាចៅក្រមនៅក្នុងប្រព័ន្ធតុលាការយុត្តិធម៌អន្តរជាតិ ព្រហ្មទណ្ឌក្នុងស្រុក ដែលបើកផ្លូវឱ្យលោកស្រីមានតំណែងក្នុងវិស័យតុលាការអស់រយៈពេលជាង២០ឆ្នាំ ខាងផ្នែកស៊ើបអង្កេត ជំនុំជម្រះក្តី និងខ្លួនរណ៍។ នៅឆ្នាំ២០០៥ លោកស្រីត្រូវបានតែងតាំងជាចៅក្រមអន្តរជាតិសម្រាប់បេសកកម្មរដ្ឋបាលបណ្តោះអាសន្ននៅ កូសូវ៉ូ ដោយធ្វើការងារពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំបទឧក្រិដ្ឋកម្មជាតិសាសន៍ និងឧក្រិដ្ឋកម្មសង្គ្រាម។ ចន្លោះឆ្នាំ២០០៦-២០០៨ លោកស្រីបានបម្រើការងារជាប្រធានអង្គភាពនីតិវដ្តនៅក្នុងបេសកកម្ម EUPOLCOPPS ដែលជាស្ថាប័នមួយជួយដល់ផ្នែកយុត្តិធម៌ឧក្រិដ្ឋកម្មប៉ាឡេស្ទីន។



សហព្រះរាជអាជ្ញា

សហព្រះរាជអាជ្ញា



ជា លាង (កម្ពុជា) ទទួលបានបរិញ្ញាប័ត្រជាន់ខ្ពស់ផ្នែកនីតិសាស្ត្រពី សាកលវិទ្យាល័យ ម៉ាទីន លូទ័រ (Martin Luther) នៅប្រទេសអាល្លឺម៉ង់ នៅឆ្នាំ១៩៩៥។ នៅឆ្នាំ១៩៩៦ លោកស្រីចាប់ផ្តើម វិជ្ជាជីវៈផ្នែកច្បាប់នៅក្រសួងយុត្តិធម៌ និងត្រូវបានដំឡើងឋានៈជាអនុប្រធានការិយាល័យបណ្តុះ បណ្តាលនៃក្រសួងយុត្តិធម៌នៅឆ្នាំ១៩៩៩។ លោកស្រីបានចាប់យកអាជីពជាព្រះរាជអាជ្ញានៅ សាលាឧទ្ធរណ៍កម្ពុជានៅឆ្នាំ២០០២ និងបានចូលរួមក្នុងដំណើរការកាត់ក្តីជាច្រើននៅសាលា ឧទ្ធរណ៍ និងធ្វើអធិការកិច្ចលើការងាររបស់ព្រះរាជអាជ្ញានានានៅថ្នាក់ខេត្ត។ លោកស្រីបាន ទទួលការបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗទៀតដូចជា៖ សិទ្ធិមនុស្សនៅប្រទេសដាណឺម៉ាក កិច្ចសហ ប្រតិបត្តិការច្បាប់និងតុលាការនៅប្រទេសជប៉ុន និងការស៊ើបអង្កេតរឿងក្តីព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិ នៅទីក្រុងឡាអេ ប្រទេសហុល្លង់។



អនុគ្រូ ខេលី (អង់គ្លេស) ជាអ្នកអាជ្ញាជាន់ខ្ពស់នៅតុលាការព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិ និងទទួលបន្ទុក រឿងក្តីដាហ្គូ (Darfur) ទីមួយ។ លោកក៏ធ្លាប់បម្រើការងារជាអ្នកអាជ្ញា បន្ទាប់មកជាអ្នកអាជ្ញាជាន់ខ្ពស់ នៅតុលាការឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិសម្រាប់អតីតប្រទេស យ៉ូហ្គោស្លាវី។ លោកជាមេធាវីជាន់ខ្ពស់ មួយរូបនៃគណៈមេធាវី អ៊ីនណឺ ថេមភល (Inner Temple)។ លោកបានទទួលសញ្ញាប័ត្រ បរិញ្ញាប័ត្រនិងអនុបណ្ឌិតច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យឡុងដ៍។ លោកក៏ជាមន្ត្រីជំនាញមួយរូបដែល បានបញ្ចប់ការសិក្សាពីរាជបណ្ឌិតសភាយោធា សាន់ហ្វីស (Sandhurst)។

សហព្រះរាជអាជ្ញារង



យ៉ឹក ចរិយា (កម្ពុជា) ចាប់ផ្តើមអាជីពក្នុងវិស័យច្បាប់ជាក្រឡាបញ្ជីនៅតុលាការក្រុងភ្នំពេញ នៅឆ្នាំ១៩៨០ ហើយនៅឆ្នាំ១៩៨៩ លោកត្រូវបានតែងតាំងជាព្រះរាជអាជ្ញារងនៅតុលាការក្រុង ភ្នំពេញ។ នៅឆ្នាំ២០០៦ លោកបានផ្ទេរទៅបម្រើការងារជាព្រះរាជអាជ្ញារងនៅសាលាដំបូងខេត្ត បន្ទាយមានជ័យ។ លោកមានបទពិសោធន៍ក្នុងការងារស៊ើបអង្កេតនិងការងារសវនាការរឿងក្តី ព្រហ្មទណ្ឌ។ លោកបានទទួលសញ្ញាប័ត្រអនុបណ្ឌិតផ្នែកនីតិសាស្ត្រពីសាកលវិទ្យាល័យចំរើន ពហុបច្ចេកវិជ្ជា។ ក្រៅពីនេះ លោកបានចូលរួមក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែមផ្សេងៗអំពីនីតិវិធី តុលាការនិងច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌនៅប្រទេសថៃនិងសហរដ្ឋអាមេរិក។



ប្រវត្តិរបស់ខ្លួនរបស់មន្ត្រីច្បាប់ក្នុងសំណុំរឿង ០០២



វណ្ណៀម ស្គីត (អូហ្គ្លាលី) ធ្លាប់ជាអគ្គនាយក ទីប្រឹក្សាច្បាប់ និងជាអ្នកវិភាគនៅតុលាការឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិសម្រាប់អតីតប្រទេសយូហ្គោស្លាវី (ICTY) អស់រយៈពេល១០ឆ្នាំ មុនពេលលោកចូលកាន់មុខតំណែងនៅ អ.វ.ត.ក។ មុននេះ លោកជាប្តូលីសរដ្ឋអាជ្ញានៅក្នុងកងកម្លាំងនគរបាលអូស្ត្រាលីខាងត្បូងអស់រយៈពេល៧ឆ្នាំ។ លោកបានបញ្ចប់ការសិក្សាពីសាកលវិទ្យាល័យអាឌីឡែត (Adelaide) នៅឆ្នាំ១៩៩៣ ខណៈដែលកំពុងបម្រើការងារនៅនាយកដ្ឋានអយ្យការនៅអូស្ត្រាលីខាងត្បូង ហើយបន្ទាប់មកធ្វើជាស្នាក់នៅផ្នែកច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌ និងជាមេធាវីជាន់ខ្ពស់នៅទីក្រុងអាឌីឡែត។ នៅឆ្នាំ១៩៩៩ លោកបានទទួលសញ្ញាបត្រអនុបណ្ឌិតច្បាប់អន្តរជាតិពីសាកលវិទ្យាល័យ ឡេដិន (Leiden)។ នៅឆ្នាំ២០០០ លោកមានឋានៈធ្វើជាមន្ត្រីទីពីរផ្នែកសិទ្ធិមនុស្សរបស់ អ.ស.ប ប្រចាំនៅប្រទេសទីម័រខាងកើត ក្នុងតួនាទីជាប្រធានរដ្ឋបាលស្តីទីប្រចាំស្រុក។

មេធាវីការពារក្តី

មេធាវីការពារក្តីឱ្យលោក នួន ជា



សុន អុណ (កម្ពុជា) ប្រកបវិជ្ជាជីវៈខាងវិស័យច្បាប់ក្នុងឋានៈជាទីប្រឹក្សាច្បាប់នៅរដ្ឋសភានៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាតាំងពីឆ្នាំ១៩៩៣។ នៅឆ្នាំ១៩៩៦ លោកបញ្ចប់ការសិក្សានៅសាលាមេធាវីនៃគណៈមេធាវីកម្ពុជា និងក្លាយជាសមាជិកគណៈមេធាវីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ហើយលោកចាប់ផ្តើមវិជ្ជាជីវៈជាមេធាវីឯកជន។ លោកក៏បានទទួលការបណ្តុះបណ្តាលបន្ថែមអំពីនីតិវិធីការពារក្តីព្រហ្មទណ្ឌនិងរដ្ឋប្បវេណីនៅក្នុងតុលាការ។ លោកមានសញ្ញាបត្របរិញ្ញាបត្រផ្នែករដ្ឋបាលពាណិជ្ជកម្ម នៅសាកលវិទ្យាល័យ ហ្សឺនុន នៃរដ្ឋតិចសាស សហរដ្ឋអាមេរិក។



មីឃៀល ផេស្តមេន (ហុល្លង់) គឺជាដៃគូនៅការិយាល័យមេធាវី បូឡី នៅទីក្រុងអាមស្ទឺដាំ។ លោកត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសមាជិកគណៈមេធាវីនៃប្រទេសហុល្លង់នៅឆ្នាំ១៩៩៤ និងមានជំនាញខាងច្បាប់ឧក្រិដ្ឋកម្មនិងវិវាទសិទ្ធិមនុស្ស។ ក្នុងអំឡុងពេលប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ លោកផេស្តមេន ផ្តោតជាសំខាន់ទៅលើច្បាប់ឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិ។ លោកបានការពារក្តីឱ្យ ម៉ូអ៊ីនីណា ហ្វូហ្វាណា នៅតុលាការពិសេសសម្រាប់ប្រទេសសៀរ៉ាឡេអូន។ លោកបានផ្តល់ខ្លឹមសារដល់និស្សិតច្បាប់និងមេធាវីជំនាន់ក្រោយ អំពីប្រធានបទនានាទាក់ទងនឹងជំនាញរបស់គាត់។



វិកទ័រ កូប៉េ (ហុល្លង់) គឺជាដៃគូនៅការិយាល័យមេធាវី បូឡី នៅទីក្រុងអាមស្ទឺដាំ។ លោកត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសមាជិកគណៈមេធាវីនៃប្រទេសហុល្លង់នៅឆ្នាំ១៩៨៩ និងមានជំនាញខាងច្បាប់អឺរ៉ុបនិងបណ្តឹងពាក់ព័ន្ធនឹងឧក្រិដ្ឋកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ក្នុងអំឡុងប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ លោកកូប៉េ បានផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ទៅលើច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌអន្តរជាតិ។ លោកបានការពារក្តីឱ្យ ម៉ូអ៊ីនីណា ហ្វូហ្វាណា នៅចំពោះមុខតុលាការពិសេសសម្រាប់ប្រទេស សៀរ៉ាឡេអូន។ បច្ចុប្បន្ន លោកការពារក្តីឱ្យក្រុមរំដោះជាតិមីឡូនៅតុលាការយុត្តិធម៌អឺរ៉ុបនៅទីក្រុងលុចហ្សែបឺក និងការពារក្តីឱ្យជនជាប់ចោទរ៉ាន់ដាដែលត្រូវកាត់សេចក្តីនៅតុលាការហុល្លង់ពីបទចោទប្រកាន់ចំពោះការចូលរួមចំណែកនៅក្នុងអំពើប្រល័យពូជសាសន៍នៅរ៉ាន់ដា។



មេធាវីការពារក្តីឱ្យលោក អៀង សារី



អាង ឧត្តម (កម្ពុជា) គឺជាមេធាវីការពារក្តីឧក្រិដ្ឋកម្មនៅគម្រោងការពារក្តីកម្ពុជា និងអង្គការជំនួយការច្បាប់កម្ពុជា។ លោក ឧត្តម បានបង្កើតនិងគ្រប់គ្រងការិយាល័យមេធាវីផ្ទាល់ខ្លួនរបស់លោកតាំងពីឆ្នាំ១៩៩៩ និងធ្លាប់ជាប្រធានអង្គភាពច្បាប់នៃមជ្ឈមណ្ឌលអភិវឌ្ឍន៍សង្គម។ លោកក្លាយជាសមាជិកគណៈមេធាវីកម្ពុជាតាំងពីឆ្នាំ១៩៩៧។



ម៉ៃយើល ខាណារ៉ាស (សហរដ្ឋអាមេរិក) មានបទពិសោធន៍រយៈពេល២៨ឆ្នាំជាមេធាវីការពារក្តីឧក្រិដ្ឋកម្ម។ ក្នុងនាមជាមេធាវីនាំមុខឱ្យលោកបណ្ឌិត ចាន់ដានកូ ព្រ-លីក នៅតុលាការឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិសម្រាប់អតីតប្រទេសយូហ្គោស្លាវី (ICTY) និងក្នុងនាមជាសហមេធាវីអន្តរជាតិរបស់លោក អៀង សារី នៅអង្គជំនុំជម្រះវិសាមញ្ញក្នុងតុលាការកម្ពុជា លោក ខាណារ៉ាស មានបទពិសោធន៍ជាង ១០ឆ្នាំ ក្នុងករណីរឿងក្តីឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិដែលស្មុគស្មាញនិងមានច្រើនភាគី។ អស់រយៈពេល២៨ឆ្នាំ លោក ខាណារ៉ាស បានបង្រៀនអំពីជំនួយមេធាវីនៅក្នុងកម្មវិធីនិងស្ថាប័នផ្សេងៗគ្នា រួមមានសាលាការពារក្តីឧក្រិដ្ឋកម្ម សាលាច្បាប់ ខាងហ្សូ និងមជ្ឈមណ្ឌល ហ្សូទីសនៃសាកលវិទ្យាល័យ ឡេជិន។ ជាអ្នកផ្តល់យោបល់ដល់តុលាការក្នុងរឿងក្តីស្មុគស្មាញ លោកបានចូលរួមក្នុងកិច្ចពិភាក្សាតុលាការអំពីច្បាប់ឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិនិងនីតិវិធី។ លោកក៏បានបោះពុម្ពផ្សាយអត្ថបទជាច្រើនស្តីអំពីច្បាប់អន្តរជាតិនិងនីតិវិធី និងសេចក្តីណែនាំអំពីការផ្តល់ជំនួយក្នុងតុលាការ។

មេធាវីការពារក្តីឱ្យលោកស្រី អៀង ធីរិទ្ធ



ធាត់ ពៅសាំង (កម្ពុជា) គឺជាសមាជិកគណៈមេធាវីកម្ពុជាតាំងពីឆ្នាំ១៩៩៧ និងជាទីប្រឹក្សាច្បាប់អមគណៈកម្មការនីតិកម្មនិងយុត្តិធម៌របស់រដ្ឋសភា។ លោក ពៅសាំង បានទទួលសញ្ញាប័ត្របរិញ្ញាប័ត្រច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យ លូម៉ែញ ប្រទេសបារាំង និងសញ្ញាប័ត្រអនុបណ្ឌិតច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទនីតិសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ច។ លោក ពៅសាំង ក៏ជាសាស្ត្រាចារ្យច្បាប់នៅសាកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទនីតិសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ចតាំងពីឆ្នាំ១៩៩២។



ប្រវត្តិរូបសង្ខេបរបស់មន្ត្រីច្បាប់ក្នុងសំណុំរឿង ០០២



ដាយអាលា អេលីស (ចក្រភពអង់គ្លេស) ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសមាជិកគណៈមេធាវីនៃចក្រភពអង់គ្លេសនៅឆ្នាំ១៩៧៨ និងត្រូវបានតែងតាំងជាមេធាវីជាន់ខ្ពស់នៅឆ្នាំ២០០១។ លោកស្រីគឺជាអ្នកជំនាញខាងការពារការពារក្តីដែលពោរពេញទៅដោយបទពិសោធន៍នៅក្នុងសំណុំរឿងឧក្រិដ្ឋកម្មសំខាន់ៗដូចជា ការលួចបន្លំប្រាក់ ហាតកម្ម ការរំលោភលើផ្លូវភេទ និងការជួញដូរគ្រឿងញៀន។ លោកស្រីក៏មានបទពិសោធន៍ទូលំទូលាយខាងសំណុំរឿងឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិ។ លោកស្រីធ្លាប់បានការពារក្តីឱ្យ អ៊ីម៉ានូអែល អិនតេហ្ស៊ីវីយ៉ា ទាក់ទងនឹងការធ្វើបត្យាប័នជាលើកទីមួយនៅចក្រភពអង់គ្លេសពាក់ព័ន្ធនឹងអំពើប្រល័យពូជសាសន៍ ដែលជាបត្យាប័នលើកទីមួយដែលធ្វើឡើងដោយពុំមានកិច្ចព្រមព្រៀង។ លោកស្រីក៏ធ្លាប់បានការពារក្តី ហ្វេឌីណង់ ណាហ្គីម៉ាល ក្នុងករណីសម្រាប់ប្រទេសរ៉ូម៉ង់ដា។ លោកស្រីក៏បានបណ្តុះបណ្តាលចៅក្រមនិងមេធាវី មកពីស្ថាប័នតុលាការដទៃទៀត អំពីច្បាប់ឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិ និងអំពីបទដ្ឋានយុត្តិធម៌ក្នុងតុលាការ។

មេធាវីការពារក្តីឱ្យលោក ខៀវ សំផន



ស ស្វាន់ (កម្ពុជា) ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសមាជិកគណៈមេធាវីកម្ពុជានៅឆ្នាំ១៩៩៥ និងជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាគណៈមេធាវីឆ្នាំ ២០០០-២០០៣។ លោកបានបំពេញការងារច្រើនកន្លែងជាពិសេសនៅប្រទេសបារាំង ក្នុងឋានៈជាសាយផ្នែកខាងកិច្ចការសុរិយោដីនិងវិវាទនៃនាយកដ្ឋានសំណង់ នៅបណ្ឌិតសភាបារាំង ពីឆ្នាំ១៩៧៤-១៩៨៦ និងមានមុខងារជាទីប្រឹក្សាច្បាប់អមអង្គការទទួលបន្ទុកអប់រំវិជ្ជាជីវៈបន្ត នៅទីក្រុង Créteil ពីឆ្នាំ១៩៨៦-១៩៩៤។ នៅកម្ពុជា លោកត្រូវបានតែងតាំងជាទីប្រឹក្សាជាន់ខ្ពស់នៃរដ្ឋសភា និងជាអ្នកជំនាញនៅក្រសួងយុត្តិធម៌។ លោកមានសញ្ញាប័ត្របណ្ឌិតច្បាប់ ឯកទេសច្បាប់ពាណិជ្ជកម្មនិងវិទ្យាសាស្ត្រឧក្រិដ្ឋសាស្ត្រ ពីសាកលវិទ្យាល័យប៉ារីស ២។ លោកក៏ជាសាស្ត្រាចារ្យខាងច្បាប់ព្រហ្មទណ្ឌនិងរដ្ឋប្បវេណី និងបានសរសេរសៀវភៅច្បាប់ជាច្រើនជាភាសាខ្មែរ។



ហ្សាក់ អែរហ្ស៊ី (បារាំង) ជាសមាជិកគណៈមេធាវីបារាំងតាំងពីឆ្នាំ១៩៥៥។ លោកគឺជាអតីតសមាជិកចលនាតស៊ូ ជាសកម្មជនប្រឆាំងនឹងអាណានិគម និងជាអ្នកការពារក្តីដ៏មានទំនុកចិត្ត។ លោក អែរហ្ស៊ី ទទួលខុសត្រូវបង្កើតយុទ្ធសាស្ត្រក្នុងការការពារក្តីឱ្យជនល្មើស។ ដោយធ្លាប់បានចូលរួមក្នុងរឿងក្តីអន្តរជាតិល្បីៗ លោក អែរហ្ស៊ី បានការពារក្តីឱ្យយោធានៅរណសិរ្សរំដោះជាតិនិហ្សេរីយ៉ា ការពារក្តីឱ្យភេរវជន កាឡូស, អាឌីស ណាកាចេ ឬ ចច អ៊ីប្រាហ៊ីម អាប៊ាឡាស ដែលបានចូលរួមក្នុងក្រុមប្រដាប់អាវុធជនជនគ្រប់គ្រង និងការពារក្តីឱ្យ កូស បាប៊ី ពីបទឧក្រិដ្ឋកម្មអន្តរជាតិនៅតុលាការច្បាប់បារាំង។ លោកក៏បានបោះពុម្ពផ្សាយសៀវភៅមួយចំនួន ដូចជា *De la stratégie judiciaire* (1968), *Le Salaud lumineux* (1996), ou *La passion de défendre* (2008)។



សហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី



ពេជ អង្គ (កម្ពុជា) មានសញ្ញាប័ត្រអនុបណ្ឌិតឯកទេសច្បាប់ឯកជននិងច្បាប់សិទ្ធិមនុស្ស និងសញ្ញាប័ត្របរិញ្ញាប័ត្រច្បាប់ពីទីក្រុងលីយ៉ុង ប្រទេសបារាំង។ មុនពេលត្រូវបានតែងតាំងក្នុងមុខតំណែងបច្ចុប្បន្ន លោក អង្គ គឺជាសហមេធាវីតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី។ មុននេះទៀត លោកគឺជាសាស្ត្រាចារ្យនៅសាកលវិទ្យាល័យភូមិន្ទនីតិសាស្ត្រនិងវិទ្យាសាស្ត្រសេដ្ឋកិច្ច និងសាកលវិទ្យាល័យបៀលប្រាយ។ ជាងនេះទៅទៀត លោកជាមេធាវីនៅការិយាល័យមេធាវីកម្ពុជា និងជាជំនួយការច្បាប់នៅក្រសួងកិច្ចការនារី។



អេលីហ្សាប៊ែត ស៊ីម៉ូណូ ហួត (បារាំង) បានទទួលសញ្ញាប័ត្រច្បាប់ពីសាកលវិទ្យាល័យ ប៉ារីស ២ អាសាស និងសាកលវិទ្យាល័យ ប៉ារីស ១០ ណង់ទែរ។ លោកស្រីមានបទពិសោធន៍ជាមេធាវីអស់រយៈពេលជាង៣០ឆ្នាំនៅ ម៉ុងប៉េលីយ៉េ។ លោកស្រីបានបូជាពេលវេលាក្នុងវិជ្ជាជីវៈរបស់លោកស្រីដើម្បីការពារសិទ្ធិជនរងគ្រោះនៅក្នុងតុលាការឧក្រិដ្ឋកម្ម ដោយផ្តោតជាពិសេសទៅលើស្ត្រីនិងកុមារ។ លោកស្រី ស៊ីម៉ូណូ ហួតគឺជាសមាជិកក្រុមអ្នកបង្កើតសមាគម “មេធាវីនិងកុមារ” (l'Avocat et l' Enfant) ហើយលោកស្រីជាសមាជិកក្រុមមេធាវីស្ត្រីគ្រចិត្តដែលជួយដល់អនីតិជនឧក្រិដ្ឋជន។